

EP

الأمم المتحدة

Distr.

LIMITED

UNEP/OzL.Pro/ExCom/36/22

20 February 2002

ARABIC

ORIGINAL: ENGLISH

برنامج
الأمم المتحدة
للبيئة



اللجنة التنفيذية للصندوق المتعدد الأطراف

لتنفيذ بروتوكول مونتريال

الاجتماع السادس و الثلاثون

مونتريال ، 20-22 آذار / مارس 2002

برنامج عمل البنك الدولي لعام 2002

تعليقات وتوصيات من أمانة الصندوق

1- إن البنك الدولي يطلب، في برنامج عمله في عام 2002 موافقة اللجنة التنفيذية على مبلغ US \$981,133 لإعداد المشروعات والتعزيز المؤسسي زائداً مبلغ US \$127,547 كمصاريف مساندة. وكانت اللجنة التنفيذية في اجتماعها الـ 35 قد وافقت على دفع مبلغ معجل تحت حساب إعداد مشروعات البنك الدولي الداخلة في برنامج عمله لعام 2002 بمبلغ US \$203,400، تشمل تكاليف المساندة. ومجموع الأموال التي ستنتقل إلى البنك الدولي سوف يتم تصحيحها بإستنزال المبلغ المعجل السابق دفعه.

2- إن الأنشطة المقترحة في برنامج عمل البنك الدولي لعام 2002 مبينة في الجدول 1 أدناه

الجدول 1 : برنامج عمل البنك الدولي لعام 2002

البلد	النشاط/ المشروع	تاريخ الإتمام*	المبلغ المطلوب (US \$)	المبلغ الموصى به (US \$)
القسم ألف : أنشطة موصى بموافقة مفرشية عليها				
Brazil	إعداد مشروع في القطاع الفرعي لعوامل التصنيع	September 2003	50,000	50,000
Colombia	إعداد مشروع في قطاع المذيبات بالـ CTC	April 2003	20,000	20,000
Ecuador	إعداد مشروع بخطة وطنية لإزالة CFC	September 2003	80,000	80,000
Mexico	إعداد مشروع في قطاع تكييف السيارات	April 2003	25,000	25,000
Pakistan	مساعدة على تحديث البرنامج القطري	April 2003	45,000	45,000
Tunisia	إعداد مشروع في قطاع الرغاوى	April 2003	10,000	10,000
Turkey	إعداد مشروع في قطاع بروميد الميثيل (تخزين البندق)	April 2003	40,000	40,000
Global	إعداد مشروعات لم تخصص لها موارد	April 2003	180,000	180,000
القسم باء : تجديد التعزيزات المؤسسية				
Philippines	تجديد مشروع التعزيز المؤسسي (المرحلة الثالثة)	March 2004	181,133	181,133
القسم جيم : أنشطة ينظر فيها منفردة				
Indonesia	إعداد خطتين قطاعيتين لقطاعي الايروسولات والرغاوى	September 2003	130,000	قضية خلافية
القسم دال : أنشطة موصى بإرجائها				
Argentina	إعداد 3 مشروعات في القطاع الفرعي لايروسولات MDI	April 2003	30,000	يرجأ
Indonesia	تحسين الرقابة على استيراد وتصدير الـ ODS	September 2003	100,000	يرجأ
Venezuela	إعداد مشروع في القطاع الفرعي لتبريد المباني	April 2003	35,000	يرجأ
Yemen	إعداد مشروع في القطاع الفرعي لتبريد المباني	April 2003	35,000	يرجأ
القسم هاء : الأنشطة المسحوبة				
Region: LAC	استكشاف خيارات التمويل المبكر لمساندة تنفيذ الخا غ ت	April 2003	20,000	Withdrawn
Sub-Total			981,133	
Agency support costs:			127,547	
Total			1,108,680	
Minus	دفعة معجلة من الاجتماع الـ 35 لإعداد مشروع		(203,400)	(203,400)
Grand total:	مبلغ مطلوب تحويله إلى الوكالة		905,280	

* إن تاريخ الإنهاء إنما هو تاريخ يتعلق بنشاط إعداد المشروع وليس تاريخ تقديم المشروع الاستثماري. امتدت التواريخ حتى ابريل 2003 أى إلى بعد سنة من تاريخ الموافقة.

3- استعرضت أمانة الصندوق برنامج عمل البنك الدولي لعام 2002 في ضوء خطة أعمال البنك لعام 2002 (UNEP/OzL.Pro/ExCom/36/13) وبرنامج عمل عام 2002 للـ UNDP (UNEP/OzL.Pro/ExCom/36/20) واليونيدو (UNEP/OzL.Pro/ExCom/36/21) والتعديلات على برنامج عمل اليونيب لعام 2002 (UNEP/OzL.Pro/ExCom/36/19).

القسم ألف : أنشطة موصى بموافقة مفرشية عليها

4- توصى أمانة الصندوق بموافقة مفرشية على المشروعات الواردة من القسم ألف من الجدول 1 وبمستوى التمويل المبين في العمود الأخير إلى اليمين.

القسم باء : تجديد التعزيز المؤسسي

الفلبين : تجديد مشروع التعزيز المؤسسي (US \$181,133)

5- القسم جيم من الجدول 1 يضم اقتراحاً لتجديد مشروع التعزيز المؤسسي للفلبين. ووصف المشروع وورد في المرفق الأول بهذه الوثيقة.

توصية

6- توصى أمانة الصندوق بالموافقة على المشروع الأنف الذكر وما يرتبط به من تكاليف المساندة وبمستوى التمويل المبين في الجدول 1. وقد ترغب اللجنة التنفيذية أيضاً أن تعرب عن الآراء الآتية إلى حكومة الفلبين.

7- إن اللجنة التنفيذية قد استعرضت المعلومات المقدمة مع مشروع التعزيز المؤسسي للفلبين وتلاحظ مع التقدير أن استهلاك الـ CFC المبلغة عنه أمانة الأوزون عن عام 2000 يقل عن خط أساس الـ CFC للامتثال. وقد ذكرت الفلبين في طلبها عدداً من المبادرات، تشمل تصديقها على تعديل كوبنهاغن، وإصدار أداة قانونية (هى أمر الرقابة على الكيماويات) للرقابة على استيراد واستعمال الـ ODS والمعدات التى تحوى الـ CFC؛ متابعة لتنفيذ الأنشطة الاستثمارية الجارية والتي تم إنجازها لكفالة الإزالة المستدامة للـ CFC من جميع المشروعات الممولة من الصندوق المتعدد الأطراف؛ كما تلاحظ الجهود المستمرة للفلبين لتعزير وعى الجمهور بالقضايا المتعلقة بإستفاد الأوزون. إن هذه الأنشطة وغيرها التى جرى التبليغ عنها هى أمر مشجع، وتقدر اللجنة التنفيذية جهد الفلبين لإزالة الـ ODS. وتتوى الفلبين أن تركز، خلال العامين القادمين، على وضع وتنفيذ خطتها الوطنية لإزالة الـ CFC وما يرتبط بها من خ ا غ ت، وهما الاستراتيجيتان الأساسيتان للفلبين لتحقيق التخفيض المستدام لمجموع استهلاكها من الـ ODS. وتلاحظ اللجنة التنفيذية مع التقدير أن الهيكل الجديدة لإدارة وحدة الأوزون فى وزارة البيئة والموارد الطبيعية سوف تستمر فى التمتع بإمكانية التوصل الكامل إلى أعلى مستويات صنع القرار فى الحكومة، وسوف تكفل الامتثال الكامل للالتزامات الناشئة عن بروتوكول مونتريال.

القسم جيم : أنشطة مقدمة للنظر فيها منفردة

8- إن القسم جيم فى الجدول 1 يبين نشاطاً واحداً للنظر فيه منفرداً. وهذا الموضوع مبين فيما يلى :

أندونيسيا : إعداد خطتين قطاعيتين فى قطاعى الايروسولات والرهاوى (US \$130,000)

9- توجد تضاربات فى البيانات فى قطاعى الرهاوى والايروسولات فى اندونيسيا. وبموجب المقرر 23/30 ينبغى إحالة مثل هذه الطلبات لإعداد مشروعات إلى النظر المنفرد. وبالإضافة إلى ذلك فى سياق خطة أعمال اليونيدو لعام 2002 أشارت الأمانة إلى أن المقرر 2/35 (ب) قد طلب من الوكالات أن تحل مسائل التضارب فى البيانات قبل إدراج المشروعات فى خطط الأعمال النهائية. وقامت الامانة بإبلاغ البنك الدولى بضرورة التأكد من أن أندونيسيا تدرك التضارب الموجود ولكنها لا تزال تريد السير قدماً بالمشروعات فى سياق استهلاكها الوطنى الإجمالى المؤهل للحصول على تمويل بموجب المقرر 57/35 إذا أن لدى أندونيسيا مستويات هامة من استهلاك الـ CFC المؤهلة للتمويل.

10- فيما يتعلق بالمشروع المقترح فى قطاع الايروسولات قامت الأمانة بإبلاغ البنك أن أندونيسيا حظرت استعمال الـ CFCs فى 1997 وأن آخر مشروع معتمد لأندونيسيا فى قطاع الايروسولات يقول أن أى تمويل إضافى سوف تقدمه المنشأة المتلقية، PT Candi حسب المشروع الذى اقترحتة هذه المنشأة (UNEP/OzL.Pro/ExCom/22/36) الفقرة 10. وقد سلم البنك بأن الاقتراح بمشروع يقول أنه يكاد يكون من اليقين أن هذا التحول بمقدار 30% سوف يحدو بصغار المائنين المتبقين إلى التحول إلى الـ HAPs؛ وهناك بعض الشركات سوف تتحول إلى تكنولوجيا الـ HAP براس مالها الذاتى بينما قد يقتضى بعض المائنين الآخرين توسعاً مستقبلياً فى مركز خدمة الملء، الذى تعهدت PT Candi القيام به

بدون مزيد من المساعدة المالية من الصندوق المتعدد الأطراف. ولاحظ البنك أيضاً أن أى مالى يمكن أن يستعمل مرفق PT Candi بدلاً من تحويل مرفقه الخاص. وبالإضافة إلى ذلك قال البنك أنه إذا كانت هناك أية حاجة لتوسيع هذا المرفق، فإن PT Candi ستقوم بالتوسيع بدون مزيد من المساعدة المالية من الصندوق، حيث أن PT Candi باقية على تعهدها المقدم في عام 1997. بيد أنه، بسبب الأزمة المالية في المنطقة بعد الموافقة على المشروع فإن البنك قد ذكر أن الشركات المتبقية ليست لها إمكانية الوصول إلى رأس المال الإضافي اللازم للتحويل. والخطة القطاعية التي أدرجها البنك في خطة أعماله مقصود منها التوصل إلى المستعملين للـ CFC الباقين في هذا القطاع وترمى إلى إسداء المساعدة المالية لهم للتغلب على العائق المالى الذى يحول دون تحولهم إلى تكنولوجيا HAP.

توصية

11- قد ترغب اللجنة التنفيذية أن تنظر في الموافقة أو عدم الموافقة على الاقتراح المذكور وبمستوى التمويل المبين في الجدول 1، على أساس أن الاستهلاك الذى يرتبط بالمشروعات المترتبة على الموافقة سوف ينظر فيه في سياق المقرر 57/35.

القسم دال : أنشطة موسى بارجانها

12- إن القسم دال من الجدول 1 يتضمن 4 اقتراحات موسى بارجانها، بالاتفاق بين أمانة الصندوق والبنك الدولى. وفيما يلي التعليقات على المشروعات الموصى بارجانها، وهى تعليقات مقدمة لتحيط بها اللجنة التنفيذية.

الأرجنتين : إعداد ثلاث مشروعات في القطاع الفرعى لاىروسولات MDI (US \$30,000)

13- قررت اللجنة التنفيذية فى اجتماعها الـ 35 أن تطلب من الأمانة أن تقوم، فى تعاون مع الوكالات المنفذة، بإعداد ورقة تنظر فيها اللجنة التنفيذية بشأن القضايا المرتبطة بوضع مشروعات متعلقة بالـ MDI التى تعمل بالـ CFC - وهو قطاع فرعى - وذلك إعمالاً للمقرر XIII/9 الصادر عن الاجتماع الـ 13 للأطراف (المقرر 4/35 ج).

14- وافق البنك الدولى على إرجاء هذا النشاط ريثما توافق اللجنة التنفيذية على المبادئ التوجيهية المتعلقة باستعمال الايروسولات فى الـ MDI (أى أجهزة الاستنشاق ذات الجرعات المحسوبة).

أندونيسيا : تحسين الرقابة على الـ ODS المستوردة والمصدرة (US \$100,000)

15- قال البنك الدولى فى برنامج عمله أن هذا النشاط سوف ينطوى على دراسات ومقابلات واسعة النطاق مع أصحاب المصلحة الرئيسيين فى البلد، بما فيهم موردو الكيماويات وموزعوها وموظفو الجمارك ووزارة الصناعة والتجارة وغيرها من الوكالات المختصة. بيد أنه لم تدرج فى برنامج البنك الدولى أية وثائق أخرى تتعلق بالمشروع.

16- وافق البنك الدولى على إرجاء هذا النشاط ريثما يصل طلب بتقديم المشروع.

فنزويلا : إعداد مشروع فى القطاع القرعى لتبريد المباني (US \$35,000)

17- المقصود من هذا المشروع الحفاظ على قوة الدفع فى فى برنامج فنزويلا لإزالة الـ CFCs غير أن اليونيدو قد طلبت US \$95,000 لإعداد خطة وطنية لإزالة الـ ODS فى فنزويلا.

18- قدمت حكومة فنزويلا إلى الاجتماع الـ 35 استراتيجية فى قطاع خدمة التبريد، سبق أن تلقت اليونيدو من قبل تمويلاً لإعداد مشروع فيها قدره US \$70,000. وعلى أساس القضايا والملاحظات التى أثارها الأمانة وافقت اليونيدو على

إعادة النظر فى الاستراتيجية وعلى إعادة تقديمها إلى اجتماع لاحق (قامت اليونيدو بإبلاغ الأمانة أن هذه الاستراتيجية ستكون الآن جزءاً من الخطة الوطنية لإزالة الـ ODS).

19- وافق البنك الدولى على إرجاء هذا النشاط ريثما يتم نظر اللجنة التنفيذية فى خطة فنزويلا الوطنية لإزالة الـ ODS،

اليمن : إعداد مشروع للقطاع الفرعى لتبريد المباني (US \$35,000)

20- إن الغرض من هذا المشروع هو مساعدة البلد على السير قدماً نحو الامتثال لوجوب التجميد الذى يقتضيه بروتوكول مونتريال.

21- ذكرت الأمانة أن اللجنة التنفيذية قد اعتمدت فى اجتماعها الـ 27 مبلغ US \$30,000 لليونيب لإعداد مشروع فى خاغت ثم مبلغاً إضافياً US \$ 15,000 فى اجتماعها الـ 33 للـ UNDP لإعداد عنصر الاسترداد وإعادة التدوير. ومشروع الخاغت لم يقدم بعد كى تنتظر فيه اللجنة التنفيذية.

22- وافق البنك الدولى على إرجاء هذا النشاط ريثما يتم النظر فى الخاغت الخاصة باليمن.

القسم هاء : نشاط مسحوب

23- إن القسم هاء من الجدول 1 يتضمن نشاطاً واحداً فى أمريكا اللاتينية والكاريبى، تم سحبه من البنك الدولى وهذا البيان مقدم لتحيط اللجنة التنفيذية علماً به.

المرفق 1

اقتراح بمشروع لتعزيز المؤسسة

الفلبين : تجديد التعزيز المؤسسي

موجز المشروع وبيانات عامة عن البلد	
البنك الدولي	الوكالة المنفذة
209,000 139,333	المبلغ المعتمدة أصلاً March 1993 (US \$) July 1999 (US \$)
181,133	المبلغ المطلوب للتجديد (US \$)
July 1993	تاريخ الموافقة على البرنامج القطري
2,536.1	استهلاك الـ ODS المبلغ عنه في البرنامج القطري (1991) (طن ODP)
2,905.1	آخر استهلاك للـ ODS (2000) مبلغ عنه (طن ODP)
3,055.9	خط الأساس (1995-1997) (طن ODP من الـ CFCs)
20,974,720	المبلغ المعتمد (US \$)
17,742,452	المبلغ المنفق حتى ديسمبر 2000 (US \$)
1,662.1	الـ ODS التي ستزال (طن ODP)
1609.0	الـ ODS التي أزيلت حتى ديسمبر 2000 (طن ODP)

1- أتمدت اللجنة التنفيذية ومولت الأنشطة الآتية :

99,592	(أ) إعداد برنامج قطري
1,357,598	(ب) إعداد مشروعات
232,547	(ج) تدريب
982,500	(د) مساعدة تقنية
516,500	(هـ) تدليل
17,437,650	(و) مشروعات استثمارية
20,626,387	المجموع

تقرير مرحلي

2- إن أهم الإنجازات المذكورة في التقرير المرحلي هي : التصديق على تعديل كوبنهاغن (يونيه 2001) ؛ تحديث البرنامج القطري ؛ تنفيذ أمر الرقابة على الكيماويات بالنسبة للـ CFCs والهالونات ؛ تعزيز قاعدة بيانات ونظام لإدارة المعلومات الخاصة باستيراد واستهلاك الـ ODS ؛ متابعة الأنشطة المتعلقة بخطة العمل بشأن الرقابة والرصد للـ ODS والأجهزة التي تعمل بالـ ODS ؛ إعطاء تدريب ووضع نظام للإعتراف بالقائمين بتشغيل الـ ODS وبالأخصائيين فيها ؛ رصد المشروعات الاستثمارية التي مولها الصندوق والمعتمدة منذ عام 1995 لإزالة الـ ODS؛ المتابعة الجرافية للمشروعات المنجزة ؛ إتمام مشروع بنك إدارة شئون استرداد الهالونات ؛ إعلام الجمهور عن طريق الجرائد بشأن الـ ODS وبشأن طرائق صون البيئة ؛ ومواصلة مشاركتها وضلوعها في المؤتمرات والورش المتصلة بالـ ODS. وكانت الدروس الرئيسية المستفادة خلال المدة التي ينسحب عليها هذا الاستعراض هو أن الأمر يقتضى تنفيذ نظام إداري ومالي ؛

ويقتضى كذلك مزيداً من العاملين ومساندة سوقيّة (logistical) أفضل في مكتب الفلبين للأوزون ؛ وينبغي رسم سياسات إضافية بشأن الترخيص بالاستيراد ومكافحة التهريب.

3- إن مكتب إدارة البيئة في وزارة البيئة والموارد الطبيعية هو الهيئة التنظيمية القائمة لتنفيذ بروتوكول مونتريال. ومكتب الأوزون، الذي يعمل في إطار مكتب إدارة البيئة مسؤول عن تنسيق ورصد تنفيذ البرنامج القطري الذي تم تحديثه. وبالإضافة إلى ذلك هناك فريق عامل تقني، مكون من عدة إدارات حكومية، يعطى إرشادات تقنية وإرشادات بشأن السياسة العامة تتعلق بعمليات وأنشطة مكتب الأوزون.

خطة العمل

4- إن خطة العمل للفترة القادمة تشمل ما يلي : التصديق على تعديلي مونتريال وبيجينغ، وتنفيذ السياسات الرامية إلى تحسين رصد ورقابة الواردات من الـ ODS والمعدات التي تحوي ODS، وتطبيق اللوائح المتعلقة بإزالة الـ ODS عن طريق التفتيش على المستودعات والقيام برقابة مباغته على شحنات الـ ODS ؛ وإصدار أمر تنفيذي لتعزيز مكتب الأوزون ؛ وإيجاد قاعدة بيانات بشأن العرض والطلب المتعلقين بالـ ODS ؛ وتوفير تدريب للعاملين على شكل تنظيم حلقات دراسية محلية ومؤتمرات محلية ودولية ؛ وإعداد الاستراتيجية الوطنية الشاملة لإزالة الـ CFC، بوضع المشروعات الفرعية مثل الخ ا غ ت في صورتها النهائية ؛ وإعداد اقتراح بمشروع بشأن استرداد وإعادة تدوير الهالونات ؛ وتعزيز التنسيق والاتصالات بين المنظمات ؛ والاستمرار في تقييم المشروعات المنجزة والمشروعات الجارية ؛ ووضع جدول زمني للإزالة وخطة عمل للـ HCFCs والـ MB ؛ ورفع مستوى وعي الجمهور من خلال مشروعات شتى مثل الاعلانات في الراديو والتلفزيون وإنشاء ويب سايب ؛ وتبليغ المعلومات إلى أمانة الصندوق المتعدد الأطراف وأمانة الأوزون.

2002 WORK PROGRAM

PRESENTED TO THE 36th MEETING
OF THE EXECUTIVE COMMITTEE

BANK-IMPLEMENTED
MONTREAL PROTOCOL OPERATIONS

January 2002

**WORK PROGRAM FOR THE
WORLD BANK-IMPLEMENTED MONTREAL PROTOCOL OPERATIONS**

1. This proposed work program for the Bank-Implemented Montreal Protocol Operations is prepared on the basis of the World Bank 2002 Business Plan, as well as the suggestions made by the Executive Committee (ExCom) when it considered the Draft 2002 Business Plan at the 35th Meeting.
2. The Draft 2002 Business Plan of the World Bank was submitted for the ExCom's consideration at the 35th Meeting. The ExCom decided to take note of the draft business plan of the World Bank and to request the Bank to revise its 2002 Business Plan in accordance with Decision 35/7. This decision is used as a basis for the finalization of the World Bank 2002 Business Plan.
3. To ensure that the 2002 deliverables of the World Bank remain within the agreed share of investment activities (45% of US\$130 million available for investment activities in 2002), a major revision of the core deliverables was made to the original pipeline of investment activities that was presented as part of the Draft 2002 Business Plan in December 2001. This revision is necessary as the total funding requirement for forward commitments of sector plans and National CFC Phaseout Plans is significantly higher than the amount anticipated at the time of the preparation of the Draft 2002 Business Plan.
4. Due to the high level of forward commitments in 2002, eighteen investment activities, that were included as part of core activities in the Draft 2002 Business Plan, are removed from the list of core activities of the final 2002 Business Plan. To accommodate delivery of these eighteen investment activities, the World Bank is seeking guidance from the ExCom as to whether its unutilized resources in the previous year could be reprogrammed to support these activities in 2002.
5. The 2002 Work Program for the Bank includes preparation and delivery of projects in the consumption and production sectors. This Work Program proposes to initiate the preparation of the CTC and TCA production closure projects in China, in addition to the delivery of the 2002 annual work programs for the CFC production closure projects in China and India and the 2003 annual work program for the China Halon sector approach. The project preparation requests to support the development of the CTC and TCA production closure projects will be made when the required technical audits are completed. Similarly, the project preparation request to support development of a CTC production closure plan for India will be submitted when the required technical audit is completed. In 2002, the Bank and the Governments of Argentina and Venezuela plan to submit CFC production closure projects for the consideration of the ExCom. No additional project preparation fund will be requested for the development of a CFC production closure plan for Argentina. Only the project preparation request for the CFC production closure project in Venezuela will be submitted to the ExCom when the required technical audit is completed.

6. In addition, the Bank and the Governments of China and India plan to submit sector plans for phasing out ODS in the process agent sectors within this planning period. Based on the request of the Government of Brazil, the World Bank 2002 Work Program includes a request for project preparation funds to support development of a process agent sector plan for Brazil. The plan will be submitted to the ExCom as part of the World Bank's 2003 deliverables.

7. In 2002, funding requests to support implementation of the approved refrigeration sector plan in Turkey and National CFC Phaseout Plans in Malaysia and Thailand, will be submitted for the ExCom's consideration. An additional National CFC Phaseout Plan for the Philippines is expected to be ready for submission in 2002. The submission of this plan will be done in accordance with Decision 32/13 (c). In addition, the Bank includes in its 2002 Work Program a funding request to support preparation of a National CFC Phaseout Plan in Ecuador. This plan will be submitted to the ExCom in 2003 as part of the World Bank's 2003 deliverables.

8. The 2002 Work Program includes funding requests to support preparation of new investment activities in 12 countries and to support implementation of four existing institutional strengthening projects and two new non-investment activities.

9. The breakdown of project preparation funds to support investment and non-investment activities in each client country is shown in Tables 1 and 2.

10. To carry out investment activities included in the proposed 2002 Work Program, the Bank requires additional project preparation funds of US\$ 717,550, excluding project preparation funds for the CTC and TCA production closure projects for China, the CTC production closure project in India, and the CFC production closure project in Venezuela. The breakdown of project preparation requests to be made at the 36th Meeting of the ExCom is shown in Table 1.

11. While the World Bank 2002 Business Plan proposes to include four renewals of existing institutional strengthening projects and two technical assistance projects, this 2002 Work Program includes only funding requests for the renewal of the institutional strengthening project in the Philippines, a technical assistance project in Indonesia, and a UNEP-WB regional technical assistance project to develop an innovative financing approach to support RMP implementation in the Caribbean countries (Table 2). The requests for renewal of the three remaining existing institutional strengthening projects will be made during the course of this planning period through the World Bank Work Program Amendments.

12. Due to the discrepancy in the ODS sectoral consumption data of Pakistan, the Government of Pakistan requested the Bank to undertake country program update in order to have a better overall understanding of the current state of ODS consumption in the country. Therefore, the Bank will not request any project preparation funds to prepare any investment projects for already identified foam and refrigeration enterprises at this time. Instead, the Bank would like to request the ExCom to approve preparation funds

for development of country program update for Pakistan at this meeting. This request is included as part of the World Bank 2002 Work Program.

Table 1: Project Preparation Requests by Country

Investment Activities

Country	Funding Request (US\$)	Duration	Description	Justification
Argentina	30,000	March – December 2002	To prepare three investment projects in the MDI aerosol sub-sector.	To assist Argentina to maintain the momentum of its CFC phaseout program. As of December 2001, about 70% of the funds already approved by the MLF, is expected to be disbursed.
Brazil	50,000	March 2002 – September 2003	To prepare an investment project in the process agent sub-sector.	In 2000, about 830 ODP tons of CTC were consumed in the process agent sub-sectors. Reduction of CTC consumption in this sector is essential to Brazil's ability to meet the Montreal Protocol obligations.
Colombia	20,000	March – December 2002	To prepare one project in the CTC solvent sector.	To eliminate the remaining consumption of CTC in Colombia.
Ecuador	80,000	March 2002 – September 2003	To develop a National CFC Phaseout Plan for submission in 2003. This activity will cover CFC phaseout in the aerosol, foam, solvent, and refrigeration sectors.	Ecuador has been identified as one of the countries that may have difficulty meeting the 50% CFC consumption reduction target. This project is to assist the country to completely phase out the residual use of CFCs.
Indonesia	130,000	March 2002 – September 2003	To prepare three sector plans in the aerosol, foam and commercial refrigeration sectors. The foam sector plan is scheduled to be submitted to the ExCom in 2002 while the remaining two sector plans will be submitted as part of the World Bank's	It is reported that there are about 3,950 ODP tons of residual eligible consumption based on year 2000 freeze level. These three sector plans are expected to cover most of the residual eligible consumption left in the country.

Country	Funding Request (US\$)	Duration	Description	Justification
			2003 deliverables.	
Mexico	25,000	March – December 2002	To prepare one investment project in the MAC sector.	This is the last MAC conversion project in Mexico.
Tunisia	10,000	March – December 2002	To prepare one investment project in the foam sector.	To assist Tunisia to maintain the momentum of its CFC phaseout program. About 70% of the total funding approved by the MLF has already been disbursed.
Turkey	40,000	March – December 2002	To prepare one investment project in the methyl bromide sector (storage of hazelnut).	To assist Turkey to maintain the momentum of its methyl bromide phaseout program. More than 80% of the total funding approved by the MLF has already been disbursed.
Venezuela	35,000	March – December 2002	To prepare one investment project in the chiller sub-sector.	To assist Venezuela to maintain the momentum of its CFC phaseout program.
Yemen	35,000	March – December 2002	To prepare one investment project in the chiller sub-sector.	To assist Yemen moving towards compliance with the freeze obligation of the Montreal Protocol.
Unallocated project preparation	180,000			
Sub-total	635,000			
Support Cost	82,550			
Total	717,550			
Less	203,400		Project preparation advance approved at the 35 th Meeting.	
Total Request	514,150			

Table 2: Non-investment Activities

Country	Request (US\$)	Duration	Description
Pakistan	45,000	April 2002 – March 2004	To identify remaining users of ODSs in the manufacturing sector and to assess Pakistan's ability to comply with all of the Montreal Protocol obligations.
Philippines	181,133	April 2002 – March 2004	Renewal of the Philippine Institutional Strengthening Project. The funding request includes a 30% increase which is in line with Decision 35/57.

Indonesia	100,000	March 2002 – June 2003	To enable the Government of Indonesia to improve and strengthen its import/export control of ODS substances. This activity will entail comprehensive surveys and interviews with key stakeholders in the country including chemical suppliers, distributors, custom officials, Ministry of Industry and Trade, and other relevant agencies.
Regional	20,000	March – December 2002	To explore innovative financing options to support implementation of RMPs in the Caribbean countries. This activity will be jointly implemented with UNEP.
Sub-total	346,133		
Support Cost	44,997		
Total	391,130		